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RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 
RSV-møde 

Tirsdag den 5. december 2023 
  
Tilstede: 54 
Referent: Jamilla Bach Jepsen 
 

1. Formalia – 17.15-17:20 
▪ Godkendelse af dagsorden:  

Godkendt 
▪ Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde:  

Godkendt 
 

2. Præsentation af den nye Studieordning 2025 v. Charlotte Bjørnvad 17.20 – 17.40 
Den nye studieordning har været sat på hold over flere omgange grundet travlhed, corona mm. Er 
endelig ved at være i mål. Studienævnet får tilsendt studieordning i januar. VMF får også tilsendt 
dette, hvorefter VMF kan komme med tilpasninger.  
Efteråret 2024 vil den endelige studieordning være færdig. 
 

Præsentation af overvejelser og ændringer ifm. den nye studieordning gældende for bachelorstart 
2025: 

Semester vs. blokstruktur: 
- Blokstruktur er hurtigt overstået, men med for stor fokus på at lære udenad og 

ikke forståelse. 
- Semester giver ekstra mulighed for fordybelse. Den nye studieordning bliver 

derfor semesterstruktur. 
Ændringer (med udgangspunkt i problemer ved nuværende studieordning): 

- Undervisning i kommunikation og kommunikationsteknikker allerede i starten af 
bacheloren. Fokus på kommunikation på flere niveauer; ejer/patient, 
fødevarestyrelsen mm.  

- Tidligere eksponering for levende dyr. 
- De studerende skal undervises i digitale kernekompetencer. Direkte krav om 

undervisning i elektroniske redskaber. Indebærer hvordan man finder lovtekster, 
intro til røntgen, journalskrivning mm. 

- Implementering af bæredygtighedselementer. 
- Progressionstest så de studerende løbende kan teste deres videns udvikling. 

Formålet er, at de studerende oplever, hvad de lærer og hvor meget de lærer. 
- Formel træning i det at lære, studietekniker. Med fokus på at gå på universitetet.  
- Veterinærcases: Hvert semester afsluttes med en case og et produkt. Casene vil 

have fokus på semestrets fag og introduceres allerede i starten af semestret. 
Casene vil omhandle kommunikation samt faglighed. Formålet er at tage 
læringen i brug og skabe læring på tværs af hele semestret.  

- Ernæring – introduceres allerede 2. semester. 
- Anatomi – fokus på organer i 2. semester, således undervisning i anatomi og 

ernæring kan følges og dermed kobles sammen.  
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- Håndtering af større husdyr, halthedsundersøgelser mm allerede på 3. semester. 
Foregår i Taastrup. 

- Farmakologi flyttes til 4. og 5. semester. Problematik da faget opdeles af en 
sommerferie, men der er et ønske om at opdele faget så 4. semester afsluttes med 
en eksamen op til sommerferien og 5. semester også afsluttes med egen eksamen. 
De diskuteres om 4. semester kunne indeholde og afslutte basal farmakologi. Det 
er forsøgt at mindske udenadslære. Medicinlisten vil være opgivet til eksamen. 
Øget fokus på selve lægemidlerne. 

- KUM flyttes fra kandidat til bachelor. Formålet er at reducere antal øvelsesdage 
under MKR-kurser. 

- Retsmedicin vil høre under BKT. 
- Bachelorprojektet inddeles i to valgmuligheder, som den studerende kan vælge i 

mellem; 1)Lille bachelorprojekt + valgfag 2) Stort bachelorprojekt (nuværende). 
De studerende vil blive adspurgt om ideer til valgfag. 

 
Præsentation af overvejelser og ændringer ifm. den nye studieordning gældende for kandidatstart 2028: 

Kandidaten følger årgangen, der starter på sin bachelor i 2025 og den nye studieordning 
for kandidaten træder dermed i kraft per 2028.  

- Ønske om at reducere pres på Kandidat på 1. semester 
- Den nye studieordning ligner den nuværende, da mange ting fungerer godt. Men 

der rykkes rundt i kurserne. 
- Rotationer ligner nuværende. Men der tilføjes to eksamener efter rotationerne 

som bliver cases.  
- Differentieringer – skæres i for at få plads til rotationseksamener  
- Der oprettes et statistikkursus lige inden specialet, da der er et øget behov for 

større kendskab til statistik, herunder også ifm. selve specialeskrivning. 
- Specialet inddeles i to muligheder som de studerende kan vælge i mellem: 1) Lille 

speciale projekt med valgfag, herunder udveksling, erhvervsprojekt 2) Stort 
speciale projekt. De studerende vil blive adspurgt om ønsker til valgfag.  

 
Diskussion: 

- Charlotte Bjørnvad adspørges, om de studerende kan vælge valgfag udenfor 
veterinærmedicin (instituttet). Hun svarer, at det vil man kunne, det skal blot 
være relevant for veterinærmedicin uddannelsen. Der er dog en udfordring ifm. at 
opnå 7,5 ECTS.  

- Charlotte Bjørnvad forklarer, at de har haft diskuteret om ændringer med 
farmakologi kursusansvarlige og skal nu diskutere med anatomi og fysiologi 
kursusansvarlige. Studienævnet ønsker at inddele fagene i moduler, som afsluttes 
løbende med eksamener.  

- Studienævnet ønsker at reducere antal eksamener og i stedet forsøge at lave 
løbende eksamen samt finde andre måder at eksaminere de studerende på. For 
eksempel afleveringer, test på Absalon mm. Ikke alle underviserne mener 
ændringerne er gode ideer. 

- Den nye studieordning kommer kun til at berøre dem, som skal følge årgang 
2025.  
 

3. Sekretariatet informerer – 17.40 – 18.00 
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Siden sidst  
Valg af nyt sekretariat til sidste Generalforsamling den 24/10 2023. 
Ekstraordinærgeneralforsamling den 20/11 2023 med valg af ny junior kasserer.  
 
VMF har fået ny hjemmeside samt nyt mailsystem. Alle underforeninger opfordres til at kontakte  
udvalgskoordinatoren for at blive sat ind i de nye systemer.  
 
Studiecafe d. 29/11 2023 - Vellykket. Større fremmøde end 2022. 16 deltagere. Studiecafe var  
primært et event for 1. års studerende med formålet at møde nye studerende og danne  
studiegrupper. Men til eventet var der også deltagelse af studerende fra ældre årgange, som har  
skiftet til yngre årgange og derfor også møder udfordringer ifm. at finde nye studerende og  
studiegrupper. Det diskuteres, om der skal opstartes et event for denne målgruppe samt om der  
også skal være et event for kandidatstuderende.  
For kandidaten ses et problem i, at de studerendes skema gør det svært for dem at deltage i et  
sådant event. Det diskuteres om eventet kan være i sommerferien inden opstart. 
 
Galla 2023– stor ros til Galla-udvalget fra de DDD-medlemmer, som deltog i gallaet. 
 
Input 2023 – stor ros fra de deltagende firmaer. Hanne Knude Palshof (DDD-formand) var  
imponeret.  
 
Universitetsvalg – Signe Berner valgt ind i universitetsbestyrelsen. VMF står bag Signe Berner, og  
er glade for hun er blevet valgt ind. 
 
Fremtidige planer i VMF – Julemøde ved Københavns Dyrlægeselskab den 7/12 2023 (tilmelding  
lukket). VMF står bag A-vej den 23/2 2024. 
 
RSV-møde blok 3 – Til mødet skal der bestemmes plan for økonomien i VMF og procesplan fra  
sidste RSV gennemgås. Derfor opfordres alle medlemmer til at deltage i mødet, da dette er vigtigt.  
Der vil blive en online mulighed for deltagelse.  
 
Update DDD – DDD afholdte Generalforsamling den 16. oktober (årsmøde). DDD deltager i  
kandidat dag den 7/12 2023, hvor de vil lave en spørgeskemaundersøgelse som skal anvendes af  
VMF. Undersøgelsen omhandler hvad nyuddannede dyrlæger er interesserede i at DDD skal kunne  
tilbyde som forening. 
 

4. Ansøgning om støtte til podcast - 18.10 - 18.20 

Ansøgning om støtte til opstart af podcasten ”VetPotten”. Navnet er ikke fastlagt. 

Ansøger og hovedansvarlig: Anna Møldrup (Annamoeldrup@hotmail.com). 

Ønske om at lave en podcast om veterinærmedicinstudiet. Formål at få information ud til 
personer der overvejer at søge ind, information om studiet til nuværende studerende og 
imødekomme den store mængde information især i starten af studiet, således de studerende kan 
høre det derhjemme. 
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Skal Ikke være en faglig men social podcast. Skal handle om at være studerende på studiet. 
Uformelt projekt med små, korte afsnit hvor høj kvalitet er vigtig. Muligvis et evighedsprojekt da 
studiet og de studerende hele tiden udvikles. Nuværende ideer om at lave interviews med tutorer, 
vejledere, DDD, sekretariatet, ældre dyrlægers studietid, foreninger, information om eksamen, 
pause år mm. Alle studerende opfordres til at kontakte Anna Møldrup på ovenstående mail ift. 
ideer til podcasten. 

Anna Møldrup forestiller sig Vetpotten som en underforening til Kanylen. Der er pt. allerede 
dannet en arbejdsgruppe i underforeningen og der er plads til alle der ønsker at deltage.  

Ansøger om 6000kr til opstart. Pengene fordeles med 5000kr. til udstyr og 1000kr. til jingle. 

Anna Møldrup har undersøgt nypris på udstyr til cirka 5926 kr. Hun planlægger at undersøge 
billigere muligheder. Endelig pris skal besluttes i underforeningen. Overskydende beløb tænkes at 
gå til takkegaver til gæster, merch mm. 

Diskussion: 

- Sekretariatet har diskuteret internt, at dette er en god ide. Der bør dog være en vis faglighed. 
Muligvis en mellemløsning hvor projektet starter med et lavere pengebeløb og jinglen fx 
udsættes, før det vides om projektet bliver en succes. Eventuelt kan podcasten søge om 3000 
kr. direkte til VMF. 

- Det diskuteres, om man kan leje udstyr i starten i stedet for at købe nyt. Hvis podcasten ikke 
bliver en succes, vil det købte udstyr dermed ikke være tilovers. DDD har selv en podcast og 
der kan eventuelt startes et samarbejde op. Anna Møldrup udtrykker, at hun undersøger 
mulighederne. 

- Det diskuteres, at 6000 kr. er en god ide. Således kan der også gives bidrag til mad til 
møderne i foreningen ligesom hos alle andre underforeninger får. Der argumenteres for, at 
Anna virker fornuftig ift. brug af penge og at hun har et ønske om, at skabe kvalitet og 
bidrage til det frivillige foreningsliv på veterinærmedicin 

- Der argumenteres for, at ansøgningen kan vente til næste RSV-møde. Anna Møldrup giver 
udtryk for, at det vil medføre lang ventetid på opstart af podcasten, da hun pt. ikke kan 
komme videre med projektet. Hun kan eventuelt aflevere de penge tilbage, hun ikke bruger. 

- Pengene der ansøges om er ikke en del af budgettet, som blev godkendt på 
Generalforsamlingen 2023 og er derfor ud af egen kapital. 

Afstemning om godkendelse af ansøgning på 6000kr. til podcast: 54/54 stemmer for. 

Ansøgning godkendes og støtte gives til opstart af podcast. 

5. Ansøgning om støtte til Fynboklubben - 18.20-18.30 

Ansøgning om støtte til gokart-arrangement for Fynboklubben. 14 deltagere fra forskellige 
årgange. 
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Fynboklubben ansøger om 5375 kr. 

Repræsentanten fra Fynboklubben ved ikke, om der er søgt andre puljer end denne.  

Diskussion: 

- VMF støtter ikke arrangementer, der ikke er åbne for alle VMF-medlemmer. Arrangementet 
er kun lagt op på Fynboklubbens egen facebookside, hvormed alle VMF-medlemmer ikke har 
fået en officiel invitation. Fynboklubben opfordres til i stedet at søge medlemspuljen 
retrospektivt i år 2024/2025, da medlemspuljen 2023/2024 blev nedlagt til sidste 
Generalforsamling. Opfordres også til at søge andre puljer udenfor VMF. 

Afstemning og godkendelse af ansøgning om støtte til fynboklubben: 0/54 stemmer for. 

Ansøgning godkendes ikke og ingen støtte tildeles Fynboklubben. 

6. Godkendelse af regnskab og budget Port Arthur - 18.30-18.40 
 
Omhandler regnskab for 22/23 og budget 23/24. 
 
Gennemgang af regnskab 22/23: 

- Madbudget er overskredet. Gentages ikke næste år. 
- Udgift til drikkevarer på præ-rus er betydeligt højere. Årsagen skyldes, at der blev 

købt mere drikkevare end nødvendigt. Normalt kan overskydende drikkevarer 
tilbageleveres til leverandør, hvormed pengene refunderes. Dette var ikke muligt i 
22/23. Overskydende drikkevarer blev anvendt til andre arrangementer. 

- Der forventes samme gode pris på transport som i 22/23. 
- 22/23 havde ekstra omkostninger i form af lyd, lys, brugt ipad, projekter grundet 

forsvundet/mistet. 
 
Gennemgang af regnskab 23/24:  

- Budgettere med underskud på -11.600 kr. (grundet sponsorater ikke må 
medregnes).  

 

Budget er gennemgået af revisorer.  

Budget godkendt. 

7. Fællesspisning – 18.40 – 19.00 

8. Update fra Akademisk Råd – 19.00-19.10 
 
Ikke stor relevant udvikling, der involverer veterinærstuderende. 
 
ChatGPT – Hvis ikke det står skrevet, skal det anses som værende absolut forbudt at benytte. 
Anvendelse vurderes på samme niveau som plagiat. Må derfor IKKE anvendes til speciale og 
bachelor.  



  V E T E R I N Æ R M E D I C I N S K  F O R E N I N G  
  D Y R L Æ G E V E J  9  

   1 8 7 0  F R E D E R I K S B E R G  C   
  E - M A I L :  V M F @ S T U D M E D V E T . D K  
  W W W . S T U D M E D V E T . D K            
                                                     
 
        
 

 

6 
 
 

 
9. Update fra SVH – 19.10 – 19.20  

Ny studieordning og fokus på kurser med høj dumperate, herunder farmakologi og anatomi. 
Fokus på studietrivsel, hvilket er en løbende proces. De studerende opfordres derfor til at 
kontakte SVH, ved opdagelse af problemer eller mangler.  

10. Update fra SUND fakultet – 19.20 – 19.30  

Samlet pulje på 110.000 kr. som kan uddeles. Der er ansøgt for 126.000 kr., hvormed ikke alle 
ansøgere har fået tilbagebetalt totalbeløbet. Ny uddelingsrunde starter til foråret 2024. 

Opstart af nyt projekt om diversitet og ligestilling med åbne møder til foråret. Invitation findes 
via KU-net, skærme på campus og hjemmeside. 

11. Undervisnings- og øvrige udvalg informerer – 19.30-19.40  

Undervisningsudvalg: 

IKV 

Møde afholdt for 3 uger siden med udvalgsrepræsentanter tilstede. Gennemgik evaluering af AKP 
stordyr og sommerskole på Taastrup med fokus på, at der igen er meget få evalueringer, hvormed 
de få evalueringer ikke kan tillægges særlig betydning. Evalueringer er ikke repræsentative. Alle 
opfordres til at evaluere både mundtligt og skriftlig. 

Undervisere efterspørger kvantitet på evalueringer (rød, gul, grøn evaluering). 
Årgangsrepræsentanter opfordres til at sprede ordet. Det bemærkes at underviserne heller ikke 
selv har ikke gjort opmærksom på, at de studerende skal evaluere. 

Næste møde den 6/12 2023.   

IVH 

Møde om evalueringer. Meget få havde evalueret.  

Evaluering hovedemner - Farmakologi var for ambitiøst. Problemer med sprogbarriere i Etologi. 
Ønske om at forelæsninger i SpecPat teoretisk omplaceres, således det undgås et langt tidsrum 
mellem undervisning. 

12. Status fra den yngste årgang – 19.40-19.50  

Går godt. Igennem eksamner. Lav dumpeprocent i biokemi/kemi på 14% og årgangen fik stor ros 
fra underviserne. Årgangsrepræsentanter har møde med underviserne ift. evaluering. Årgangen 
ønsker behov for øget struktur på fysiologi og anatomikurset ift. læringsmål. Det er især svært for 
de studerende, der ikke har deltaget i forelæsningerne at gennemskue slides. Klager over stolene i 
forelæsningssalene, hvor mange oplever problemer med ryggen.  
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Tvivl om Kirstine Freude som underviser , da mange ikke får noget ud af undervisningen. Flere 
trækker mod eksterne undervisningsmetoder udenfor KU. Årgangen oplever, at hun laver faglige 
fejl og skal rettes af de studerende i undervisningen. Årgangen har oplevet problemer med 
ordstilling i kemi/biokemi eksamen, hvor studerende havde svært ved at forstå og dermed 
besvare spørgsmålet. 

Update fra øvrige årgange. – 19.50-20.00  

Årgang ’22:   

Stille og roligt. Årgangen har spot eksamen i infektionsmikrobiologi på torsdag med blandede 
følelser - folk er i tvivl om, hvad den egentlig indebærer. Årgangsrepræsentanter har møde med 
infektionsmikrobiologi underviserne snarest, da årgangen er trætte af, at der ikke angives 
rettevejledninger til eksamenssæt. Ønske om blot et enkelt frigivet eksamenssæt som vejledning. 
Årgangen er klar til juleferie. 

Der klages over patofysiologi quiz (eksamen) – bred sværhedsgrad i spørgsmålene som tilfældigt 
tildeles. Det burde strømlines, så alle test er på samme niveau og ikke tilfældigt kan være lettere 
end andres, hvis testen skal kunne repræsentere den studerendes evner. Der mangler information 
om antal svar der skal gives til specifikke spørgsmål i testene.  

Årgang ’21:  

Husdyrernæring overstået med dumpeprocent på7%. Årgangen afventer stadig svar på BKT. 
Klages over meget ”ventetid” mellem forelæsninger i løbet af dagen. De ligger tidligt og sent med 
ingen undervisning i mellem. Der klages over SpecPat øvelserne grundet dårlig placering i både 
oplæsningsperioden, eksamensuge, mellemuge. Selve SpecPat undervisningen er fin. Årgangen 
planlægger derudover bachelor og pause år.  

Årgang ’20: 

Årgangsrepræsentanter ikke tilstede. Andre fra årgang ’20 informerer. Årgangen er pt. i gang 
med MKR-smådyr. Svar fra MKR-stordyr frigivet i dag, med en dumpeprocent på 19%, hvilket er 
normalt. Ingen yderligere status fordi årgangen har travlt. Har ikke hørt en masse brok og 
problemer. Årgangen har travlt, hvilket formentlig er årsag til, at de ikke er til stede til mødet. 

Der har været klager over MKR – frist for valg af rotation faldt før resultat af MKR-eksamen. Da 
rotationerne kræver karaktergennemsnit, som kan afhænge af MKR-eksamen, medfører dette 
frustration og pres. Eksamen ligger i mellemugen og ikke eksamensuge, hvilket kun giver 4 dages 
ferie før opstart på MKR-smådyr. 

Årgang ’19: 

Årgangen er pt. i gang med rotationer samt planlægger speciale og differentiering. Begrænset 
hvad man hører fra årgangen, da der er travlt. 
 
Update fra rotationerne: 
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- AKP familiedyr: God introduktionsuge. Cases er gode. Problemer ifm. tilmelding til 
rotationer udenfor ordinær tilmeldingsperiode. Man kan ende med at få svar 2 uger inden 
rotationsstart og har dermed kun 3 uger til at finde praktiksted, hvilket er meget kort tid. 
Medfører pres og utryghed. 
Der opfordres til at søge ordinær tid. Man må deltage 3 gange i rotationerne og man kan evt. 
ikke dukke op eller melde sig fra lige før fristen.  

 
- Praktisk besætningsrådgivning og kødkontrol: Spændende. Forvirrende bl.a. på grund af 

varierende skema. Tætpakkede spændende programmer. Utilfredshed omkring, at de 
studerende skal fragte sig til slagteriet i Roskilde for egen regning. Der sættes spørgsmålstegn 
ved, hvorfor netop denne tur nedprioriteres, når andre ekskursioner ikke gør? 
 

- Akutmedicin, obstetrik, intensivterapi og klinisk anæstesiologi: Fint. Ikke timetungt. 
Forvirrende opstart og introduktion rodet, formentlig fordi kursusansvarlig sygemeldt. 
Investeret penge i modeller som substitut for dyremodeller anvendes.  

 

Årgang ’18: 

Årgangen skriver speciale eller differentiering. Der gøres opmærksom på muligheden for at booke 
tid hos ”Biostatistikerne” ifm. at få rådgivning til sit speciale.  

13. Eventuelt – 20.00 

NVM - crossfit træning foran biblioteket genoptages i blok 3. Derudover, opstartes nyt ”NVM 
running” som består af løb + kage. Alle er velkomne til at deltage og arrangementet er gratis. 
NVM ønsker nye engagerede medlemmer i NVM-foreningen til bl.a. at hjælpe med afvikling af 
træninger.  

Opkobling af underudvalg til ny VMF mailsystem - Nyt system. Underudvalgsmedlemmer skal 
skrive hvilket udvalg de er en del af til Underudvalgskoordinateren, hvorefter de kobles på mail 
og får yderligere info.  

IVSA-opdatering – Der har været afholdt IVSA Generalforsamling 2023 og valgt ny bestyrelse. 
Januar byder på udveksling med Sydkorea samt symposium på Bali. Følg med på de sociale 
medier.  

 

 
 
  


